
 

Pararatsastuskomitean kokous 03/2025     MUISTIO  
  
Aika: 20.3.2025 klo 19-20 
Paikka: Teams 
 
Paikalla:  
Tanja ”Ressu” Sellman-Rauhamäki pj 
Maritta Enqvist 
Mia Honkavuori 
Riikka Saastamoinen 
HUJO: Tanja Takkula 
Koulutusvaliokunnan edustaja: Riikka Pyykkö 
SRL toimisto: Salli Saarela 

 
Poissa: 
Johanna Lindblad 
Leena Niemistö 
SRL hallitus: Osmo Metsälä 
    
 Käsiteltävät asiat  
  
1. Kokouksen avaus  
• Puheenjohtaja kutsuu sihteeriksi Sallin 
• Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 19.03 
  
2. Edellisen 2/25 pöytäkirjan hyväksyminen  

Päätös: Hyväksyttiin 
  
3. Koulutusasiat  
• Pararatsastuksen avustajakoulutus aiemmin peruuntuneen tilalle 

järjestetään 24.–25.5. Kutsu julkaistaan lähipäivinä Kipaan. Komitea tukee 
koulutusta aiemman koulutuksen mukaisesti. 
Markkinointimateriaaleja työstetty, ilmoitusta mukaan alueiden uutiskirjeisiin 
ja on jo mukana talliyrittäjien koulutuksessa. 

• Minna Peltosen tilaama Teams-koulutus pararatsastuksesta talliyrittäjille: 
Materiaalit ovat valmiit, koulutus Teamsissa 2.4.2025 klo 10–12, Ressu ja 
Riikka S. kouluttavat.  



 

• Aluevastaaville ja alueiden somevastaaville sekä sehalle lähetetty 
materiaalia pararatsastuksesta levitettäväksi seuroille ja talleille. 

 
4.  Special Olympics- toiminta/ Maritta  
• SO mestaruudet Harjussa 20.-21.9.2025   
• Lainahevoskilpailut Kylämäessä 23.8.2025 

 
5. Aluetoiminta, seura- ja aluekilpailut, aluevalmennukset 
• Aluemestaruusasioista keskusteltu aluevastaavien kesken 

KS VIII: ” Aluemestaruuskilpailu voidaan järjestää yhden alueen sisällä tai 
yhdistäen enintään neljä (4) aluetta.” Alueiden omissa säännöissä jaettu 
alueet kahteen ryhmään. Näistä jaoista halutaan eroon ja alueet voisivat itse 
päättää, miten yhdistyvät (max neljä aluetta). Tästä oltu yhteydessä APUun ja 
heidän paravastaavaan Carita Sarvankoon. Toteutunee siis ensi vuoden 
sääntöihin.  

• Komitea keskusteli lainahevoskilpailuista ja selvittelee mahdollisuuksia 
niiden järjestämiseen. 

 
6. Kansalliset ja kansainväliset kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat  
• SM-kilpailun päivämäärä julkaistu Kipaan. 
• Kilpailuohjelmiin ei ole tulossa muutoksia, uudet ohjelmat mahdollisesti v. 

2027. 
• SRL Pararatsastus-fb-ryhmässä ollut keskustelua etäkisaamisesta videoiden 

avulla. Näitä on ainakin Englannissa ja niistä on kokemuksia. Komitea 
selvittelee mahdollisuuksia etäkilpailuihin osallistumiseen. 

 
7. Tuomaritoiminta ja -koulutus 
• Parakouluratsastuksen sääntökoulutus järjestetään Teamsilla, kun Osmon 

kanssa sovittu ajankohta. 
 
8. Muut lajit (Askellaji, vikellys, valjakko jne.)  
• Askellajiratsastuksen sääntöasiat käsittely jatkuvat FEIF:n kanssa 
• WE:stä ei uutisia. 
• Hämeen alue järjestää 14.4. etäluennon ”Miten voin harrastaa ja kilpailla 

paravaljakkoajossa?”. 
   



 

9.  Sääntöasiat  
• Parakouluratsastussäännöt vahvistettu hallituksen kokouksessa 6.3.2025. 

 
10. Luokitteluasiat  
• Sähköpostissa avattu keskustelu luokittelujen käytännöistä ja onko niitä 

tarpeen muuttaa. Mietinnässä myös, voiko hintaa saada edullisemmaksi 
luokitettavalle. Keskustelussa mukana Tanja Takkula sekä luokittajat Miia 
Heino ja Elina Syrjänen. Luokittajat eivät ole vastanneet. Todettiin, että 
otetaan Kati Kauhanen Paralympiakomiteasta mukaan keskusteluun. 

• FEI:llä on meneillään luokittelusta oma tutkimus, joka on valmis aikaisintaan 
vuonna 2027 eli muutoksia ei tapahdu ennen Los Angelesin (LA) 
paralympialaisia 2028. 

  
11. Materiaalit ja viestintä 
• Video liikuteltavasta rampista julkaistu instassa ja fb:ssa, Sallilla työn alla 

sen julkaisu liiton sivuilla. Sallilla myös tekeillä ohje SRL:n vuokrattavan 
rampin vuokrausohjeista. 

• Maaliskuu on some-kuukausi, tehostetaan julkaisemista ja pyritään 
julkaisemaan jotain päivittäin. Lisää seuraajia saatu ja homma toimii.  

• Tanja ja Salli päivittävät Pararatsastajan polun. 
 

12. Muut asiat, tapahtumat 
• Hevoset-Messut 12.-13.4.2025 Tampereella. Pararatsastukselle varattu oma 

osasto SRL:n osaston vierestä A555. Roll-upit tulleet, jotka Ressulla säilössä. 
Messuilla pyörivä video lajeista odottaa vielä muutamaa materiaalia, muuten 
valmis. Salli toimittaa toimistolta mukaan apuvälinekassin ja ”Sepon”. 
Arvontapalkintoja hankitaan vielä. 

• Liikuntamaa 6.-8.11.2025 Tampere. Alustava tilavaraus tehty. Teemana 
paravaljakkoajo. 

• Tanja kertoi terveiset parakouluratsastuksen huippu-urheilusta. HUJO:ssa 
työn alla LA-projekti ja vuoden 2026 EM-kilpailut. Tavoitteena EM-joukkueen 
kokoaminen tälle vuodelle. Paralympiakomitean kanssa aloitettu yhteistyö 
valmentajaverkoston vahvistamisesta, jossa Tanja ja Janne Bergh mukana. 

 

13. Riikka Pyykkö esittelee ajatuksiaan koulutustarpeista 
• Koulutusvaliokunnan edustaja Riikka Pyykkö esitteli ajatuksiaan 

pararatsastuksen koulutuskokonaisuudesta ja kehittämistarpeista. Esittely 



 

sisälsi tunnistettuja koulutusten osallistujaryhmiä, sekä suunnitelmia 
vuodelle 2025.  

 
14. Seuraava kokous 
• 24.4.2025 klo 19.00 

  
14. Kokouksen päättäminen 
• Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.10. 
   


